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DAGSORDEN 
 

Mødedato: Torsdag den 23. juni 2011 

Mødetidspunkt: Kl. 10.00 – 15.00 

Mødested: Dansk Told & Skatteforbund, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 Kø-
benhavn Ø 

Deltagere: Lene Höilund Jensen, Susanne Grønkjær, Christina Hammarberg, 
Yvonne Blankenborg, Karen Nielsen, Flemming Pedersen og Mere-
te Berdiin 

Afbud: ingen 

Referent: Merete Berdiin 
 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst 

Snak om hvad der er sket siden sidst internt og eksternt. 

Endvidere var der en dialog omkring sammensætningen af udvalget og det problemstil-
linger det kan give anledning til, herunder TR beskyttelse. 

Drøftelsen gik også på hvad det er udvalget primære opgaver er og hvordan vi fortalt 
dette videre til vores interne og eksterne interessenter. 

Relevante dele af kommissoriet vil blive drøftet under de enkelte dagsordenspunkter. 

2. 
Status på restance- og ressourcesituationen i SKAT. 
 
Ressourcesituationen: 
 
Dimensionering og ressourceforbrug på inddrivelsesområdet fra start 2011 og til nu blev 
gennemgået. 
 
Der er fra ledelsen side stort fokus på at alle ressourcer, som er tilført inddrivelsen bliver 
benyttet effektivt, så restancerne kan blive nedbragt. 
 
Herunder blev der talt om hvilken effekt EFI vil have på antallet af årsværk på inddrivel-
sen samt hvem det så er der vil være ”til overs” og hvilke opgaver de i så fald skal have. 
 
Flemming går længere ned i tallene, for at få afklaret hvilke opgaver/ressourcer, der er 
medtaget under dimensioneringen for inddrivelsen.  
 
Udvalget gennemgik og drøftede dimensioneringen, herunder sammensætningen af di-
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mensioneringen og hvilke opgaver, der er blevet brugt flest ressourcer på samt årsagen 
hertil. 
 
Endvidere var der en drøftelse af, hvorfor dimensioneringen for 2010 var omkring 200 
årsværk højere end den er i 2011 – dette stemmer ikke umiddelbart overens med, at der 
skulle have været tilført ressourcer til inddrivelsesområdet i perioden – dette bør under-
søges nærmere. Udvalget ønsker på baggrund af ovenstående at finde ud af hvor mange 
årsværk, der var på inddrivelsesområdet primo 2010 og ultimo 2010 samt på nuværende 
tidspunkt – Flemming undersøger dette. 
 
Restancesituationen: 
 
På statistikken over de inddrivelige restancer, er restancerne faldet fra starten af 2011 til 
nu. Restancesammensætningen blev gennemgået og drøftet og konstateret, at den er-
hvervsrelaterede gæld ikke er nær så stor, som den samlede personrelaterede gæld. 
 
Der var en kort drøftelse af kvartalsrapporten vedr. systemmodernisering – Susanne 
gennemgår denne og vender tilbage med de punkter, som udvalget skal være opmærk-
somme på. 
 
Stavnsbundne ressourcer. 
 
I og med at medarbejderne i inddrivelsen er rødmarkerede og derfor ikke kan få lov ud-
danne sig til andre opgaver. Har disse medlemmer meget svært ved at sikre sig i forhold 
til kommende besparelser og dermed jobfastholdelse, når EFI bliver en realitet. Der er 
en forståelse for, at der naturligvis skal beholdes de nødvendige ressourcer på inddrivel-
sesområdet, men det er en ond cirkel, at ingen vil over til et område, som er rød marke-
rede og ingen dermed kan komme væk derfra – flexibiliteten bliver derfor meget ringe, 
til skade for hele organisationen 
 
Forældelsesprojektet: 
 
Der er foretaget en evaluering af projektet i SKAT, der er dog ikke sendt en officiel rap-
port ud på nuværende tidspunkt. I forhold til antallet af sager har det været en succes, 
men restancemæssigt, har det det ikke haft den store effekt. 
 
I øvrigt har der været en lang række uhensigtsmæssigheder i forhold til planlægningen 
og gennemførslen. Hvilket har bevirket store frustrationer blandt de medarbejder, som 
har skullet håndtere projektet. 
 
I øvrigt: 
 
Nedbringelse af restancerne vil givet også kunne afhjælpes via et bredere samarbejde 
mellem fogeder/inddrivelsesmedarbejdere og indsatsmedarbejderne – samt ved at tæn-
ke i bredere sammenhænge i forbindelse med revision/kontrol, for derved at se sagerne, 
som en helhed og ikke kun, som en begrænset opgave indenfor den enkelte medarbej-
ders søjle. 
 
 
 
 
 

3.  Strategi for udvalget – hvad vil vi med dette udvalg og hvad kan vi bidrage 
med, samt hvad har vi lavet. 

Under henvisning til kommissoriet er der udarbejdet et oplæg – Lene og Merete arbejde-
re videre med dette. 
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4. Ny lovgivning – eventuelt høringssvar (fast punkt). 

Der var en gennemgang af udvalgets kommissorium på dette punkt, herunder hvilke 
opgaver udvalget har samt baggrunden herfor.. 

Inddrivelsesbekendtgørelse: 

S-løn – nyt system til lønindeholdelse, hvor der bla. kan indeholdes for parkeringsafgif-
ter, idet lønindeholdelsen ikke længere afhængig af betalingsevnen med mindre borge-
ren i forbindelse med lønindeholdelsen bliver velfærdstruet – der blev orienteret herom. 

Karen kigger nærmere på forslaget til ny inddrivelsesbekendtgørelse og kommer med 
input når forslaget kommer i høring. 

Udvalget har tidligere afgivet høringssvar vedr. konkursloven. 

Inddrivelsesmedarbejderne afventer nu, at der kommer styresignaler vedr. de nye regler 
om rekonstruktion fra Jura og samfund samt instruktion af inddrivelsesmedarbejderne, 
så de kan rådgive virksomhederne korrekt og derved opfylde vejledningsforpligtigelsen i 
retsplejeloven. 

5. 
 
Andre aktuelle emner på inddrivelsesområdet (fast punkt). 
 

 Fremtidig struktur på Inddrivelsesområdet efter EFI 
 Interne rokeringer. Måske påvirker det inddrivelsen, direkte eller indirekte?  
 EFI er igen blevet udsat. Nu er datoen engang i 2012.  
 Der er ny restancestatistik undervejs, som giver et lidt bedre indblik i hvor skoen 

trykker og hvad der anvendes af ressourcer.  
 Dækningsrækkefølgen 

 
Ledelsen er i gang med en drøftelse at strukturen på inddrivelsesområdet i forbindelse 
med igangsætningen af EFI.  
 
Fremover vil der blive lavet sagspools, hvorfra der vælges opgaver til inddrivelsesmed-
arbejderne på baggrund af den enkeltes kompetencer og færdigheder. 
 
EFI udsender selv tilsigelser og sætter fogedforretningen ind i inddrivelsesmedarbejder-
nes kalender. Det vil derfor være rigtig vigtigt, at medarbejderne holder deres kalendere 
helt ajour hele tiden. 
 
Der vides dog endnu ikke noget endeligt om den fysiske struktur på inddrivelsesområ-
det, men såfremt, der skal være færre medarbejdere ventes det have en effekt på struk-
turen. 
 
Endvidere gennemgik udvalget hvordan de interne rokeringer til grænserne vil påvirke 
inddrivelsesområdet. Det har dog vist sig, at det ikke har fået så stor indflydelse på ind-
drivelsesmedarbejderne, men udvalget vil, som ved andre rokeringer holde øje med 
hvordan det går, idet der er mange omrokeringer når der skal tilføres ressourcer til an-
dre områder.  
 
I forhold til EFI er udvalget nødt til at drøfte dette nærmere, da det vil bevirke store for-
andringer inden for inddrivelsesområdet. Punktet sættes på et fremtidigt møde i udval-
get. 
 
Restancestatistik – Ministeren har lovet skatteudvalget en forbedret statistik efter første 
kvartal 2011. 
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Dækningsrækkefølgen er ændret, så underholdsbidrag og bøder er rykket op som 1. pri-
oritet. Udvalget drøftede konsekvensen heraf. 
 
Samarbejdspapir mellem IC personinddrivelses og udland – Christina ser på dette, for at 
se om der kan være arbejdsmiljøproblematikker her. 
 
Dokumentationskrav: 
 
I lighed med andre offentlige myndigheder bruger vi reelt mere tid på dokumentation, 
end på den egentlig opgave. Udvalget vil dyrke denne problematik nærmere for kunne 
drøfte om der her vil være problemstillinger, som vi kan gå videre med til bl.a det politi-
ske niveau. Når der er så få ressourcer, kunne der være en besparelses og rationalise-
ringsgevinst ved at effektivisere dette område. 
 

6. Orientering til/fra DTS Hovedbestyrelse, andre fagudvalg og evt. hjemmesiden 
mv. (fast punkt). 

Der laves oplæg til HB vedr. ressourcesituationen. 

Der er aftalt at vi snarest får lavet en artikel til medlemsbladet om inddrivelsesområdet. 

Arbejdsmiljøudvalget kommer på besøg til et af vores næste møder for at få en dialog 
omkring arbejdsmiljø for inddrivelsesmedarbejdere. 

7. Udvalgets øvrige samarbejdspartnere. 

Punktet er udskudt til næste møde. 

8. Mødekalender for 2011  

1. september 2011 

21/22. september 2011 

23. november 2011 

9. Eventuelt – herunder næste møde. 

Ingen bemærkninger 
 

 


